
Protokół  
z XLV Sesji Rady Gminy  

z dnia 29 października 2014r. 
 

Posiedzenie  rozpoczął o godzinie 16:00 Przewodniczący Rady Gminy Pan Henryk 
Lesiński, który stwierdził, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. 
W sesji udział wzięli radni: 
Jarosław Bytniewski 
Rafał Drzewiecki 
Katarzyna Kosmowska 
Tadeusz Lammel 
Henryk Lesiński 
Tomasz Maćkowiak 
Jan Rajchelt 
Krzysztof Socha 
Andrzej Szymczak  
Łukasz Szymczak 
Krzysztof Świątczak 
Sławomir Urbaniak 
Aleksandra Wojciechowska 
Maria Wilczyk 
oraz sołtysi: 
Jolanta Fludra 
Bożena Karolczak 
Czesław Książkiewicz 
Stanisław Lesiński 
Halina Michalak – Szczepaniak 
Eugeniusz Nowicki 
Ferdynand Nowicki 
Mirosława Rutkowska 
Grzegorz Siwek 
Mieczysław Tomkowiak 
a także: 
Bogdan Kemnitz  - Wójt Gminy  
Genowefa Przepióra  - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Mirosława Nowak  - Skarbnik Gminy  
Barbara Błoch – Kierownik Referatu Infrastruktury Komunalnej i Inwestycji  
Kamila Zarębska – Kierownik Referatu Oświaty 
Mirosława Radzimska – Sekretarz GKRPA 
Marzena Socha – Dyrektor ZS Kleszczewo 
Grzegorz Stachowiak- Dyrektor ZS Tulce 
Małgorzata Blok – Dyrektor biura LGD „Trakt Piastów” 
 
 Przewodniczący Lesiński oddał głos Pani Małgorzacie Blok Dyrektor biura LGD 
„Trakt Piastów”. Pani Blok za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawiła 
charakterystykę dotychczasowej działalności Lokalnej Grupy Działania „Trakt Piastów”, 
obszary działań i interwencji w planowanej Lokalnej Strategii Rozwoju, oraz założenia 
Programu Leader na lata 2014-2020. Prezentacja stanowi załącznik do protokołu. 

 



 Przewodniczący Lesiński zapytał kiedy przewidywane jest pozyskanie pierwszych 
środków? 
 Pani Blok odpowiedziała, że pieniądze dla beneficjentów to perspektywa roku 2016. 
 Pan Wójt - Prezes Stowarzyszenia dodał, że w połowie przyszłego roku spodziewane 
są środki na dofinansowanie tworzenia Lokalnej Strategii Rozwoju. Natomiast 
prognozowane limity środków rzędu 2 - 3 mln zł to zdaniem Wójta niewielka kwota na 
infrastrukturę, biorąc pod uwagę koszty budowy kanalizacji czy dróg. Pan Wójt stwierdził,  
że obecnie priorytetem jest bardzo dobre przygotowanie Stowarzyszenia do absorpcji 
środków unijnych.  

Pan Wójt zachęcił do głosowania na przygotowany przez Stowarzyszenie projekt „To 
dla mnie ważne”, który dotyczy świetlicy w Gowarzewie. 
 

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy radni otrzymali porządek 
obrad wcześniej i nie ma propozycji wprowadzenia do niego zmian. W związku                     
z powyższym zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
 
Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych za 2014r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych na 2015r. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości na terenie Gminy 

Kleszczewo w ramach pomocy de minimis. 
8. Podjecie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2015r. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku                       

od nieruchomości. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 
11. Podjecie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w miejscowościach Gowarzewo, 

Kleszczewo i Tulce. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Kleszczewo                    

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2015r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r.  
14. Informacja n/t złożonych oświadczeń majątkowych. 
15.  Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. 
16. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
17. Podsumowanie kadencji. 
18. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
19. Zapytania i wolne wnioski. 

 



20. Zakończenie. 
Ad. 2 porządku posiedzenia 

Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad. 3 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że do protokołu żaden z radnych nie zgłosił 
uwag. W związku z powyższym członkowie rady przeszli do głosowania nad jego 
przyjęciem.  
W chwili głosowania na sali obecnych było 13 radnych. 
Za przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych. 
Przeciw przyjęciu protokołu głosowało 0 radnych. 
Od głosu wstrzymał się 1 radny. 
 
Ad. 4 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas XLIV Sesji Rady Gminy 
przedstawiła Pani Sekretarz i stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 5 porządku posiedzenia 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych w 2014r. przedstawiła Pani Mirosława Radzimska. Sprawozdanie 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 6 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/328/2014 w sprawie przyjęcia Gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2015r. przedstawiła Pani 
Radzimska. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/328/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 7 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/329/2014 w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości 
na terenie Gminy Kleszczewo w ramach pomocy de minimis przedstawiła Pani Sekretarz. 
Pani Sekretarz poinformowała, że Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów                     
w odniesieniu do przedmiotowego projektu uchwały sugeruje, aby ograniczyć termin 
obowiązywania uchwały zgodnie z czasem obowiązywania rozporządzenia Komisji nr 
1407/2013, tj. do dnia 31 grudnia 2020r., lub do dnia 30 czerwca 2021r.. Paragraf                  
8 niniejszej uchwały otrzymuje więc nowe brzmienie: „uchwała wchodzi w życie po 
upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego     
i obowiązuje do dnia 30 czerwca 2021r.”. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 

 



W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymał się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/329/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 8 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/330/2014 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla 
celów podatku rolnego na obszarze Gminy Kleszczewo na 2015r. przedstawiła Pani 
Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia 
komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/330/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 9 porządku posiedzenia 

 Projekt uchwały nr XLV/331/2014 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku  
od nieruchomości przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                    
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/331/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 10 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLIV/332/2014 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku     
od środków transportowych przedstawiła Pani Sekretarz. Projekt uchwały został 
szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                      
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/332/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 11 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/333/2014 w sprawie nadania nazw ulicom                               
w miejscowościach Gowarzewo, Kleszczewo i Tulce przedstawiła Pani Błoch. Pani Błoch 
poinformowała, że przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia komisji projekt uchwały 
zawierał propozycje nazewnictwa ulic zgłoszone przez ich właścicieli, natomiast 

 



poddawany pod głosowanie projekt zawiera nazwy ulic wskazane przez radnych. Projekt 
uchwały został szczegółowo omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/333/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 12 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/334/2014 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy 
Kleszczewo z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami w 2015r. 
przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz poinformowała, że do poddanego konsultacjom 
projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag. Projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/334/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 13 porządku posiedzenia 

Projekt uchwały nr XLV/335/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014r. 
przedstawiła Pani Skarbnik. Pani Skarbnik przedłożyła radnym nowe załączniki nr 2 i 7.           
W załączniku nr 2 wprowadzono korekty polegające na przesunięciu wydatków między 
paragrafami klasyfikacji budżetowej. W załączniku nr 7 ujęto propozycję przesunięcia 
kwoty 50.000zł z zakupu autobusu, na zakup sprzętu do zimowego utrzymania dróg (pług 
wirnikowy, pług czołowy, piaskarka).  Projekt uchwały został szczegółowo omówiony 
podczas wspólnego posiedzenia komisji. 

Radni nie mieli pytań, w związku z powyższym Przewodniczący przeszedł                       
do głosowania projektu uchwały. 
W chwili głosowania na sali obecnych było 14 radnych. 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Od głosu wstrzymało się 0 radnych. 
Uchwała Nr XLV/335/2014 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. 14 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński przedstawił informację na temat oświadczeń majątkowych 
złożonych za 2013r. przez osoby wskazane w  art. 24h ustawy o samorządzie gminnym. 
Podmiot dokonujący analizy oświadczeń majątkowych w terminie do dnia 30 października 
każdego roku przedstawia radzie gminy informację o : 
- osobach, które nie złożyły oświadczenia majątkowego lub złożyły je po terminie, 
- nieprawidłowościach stwierdzonych w analizowanych oświadczeniach majątkowych wraz 
z ich opisem i wskazaniem osób, które złożyły nieprawidłowe oświadczenia, 

 



- działaniach podjętych w związku z nieprawidłowościami stwierdzonymi w analizowanych 
oświadczeniach  majątkowych. 
Przewodniczący Lesiński poinformował, że oświadczenia majątkowe złożyły: 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń Przewodniczącemu Rady Gminy: 
Wszyscy radni (14) zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych złożyli 
oświadczenia w terminie do dnia 30 kwietnia 2014r. wg stanu na dzień 31.12.2013r.. 
Oświadczenia  po wstępnej analizie przekazane zostały do Pierwszego Urzędu Skarbowego 
w Poznaniu. W dwóch  przypadkach   radni  dokonali korekty  oświadczenia majątkowego  
i  uznane zostały przez Urząd Skarbowy jako właściwie złożone. 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń  Wojewodzie Wielkopolskiemu: 
Przewodniczący Rady Gminy oraz Wójt Gminy Kleszczewo złożyli oświadczenia 
majątkowe w terminie. Naczelnik Pierwszego Urzędu Skarbowego  w Poznaniu przesłał 
informację iż w oświadczeniach złożonych przez w/w osoby nie stwierdzono 
nieprawidłowości. 
Ø Osoby zobowiązane do składania oświadczeń majątkowych Wójtowi Gminy:  
Spośród 9 osób zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych Wójtowi Gminy 
wszystkie dochowały terminu tj. złożyły oświadczenia do dnia  30 kwietnia 2014r.                  
Po wstępnej analizie danych zawartych w  oświadczeniach majątkowych zostały one 
przekazane do urzędów skarbowych właściwych ze względu na miejsce zamieszkania osób 
składających oświadczenia. W oświadczeniach majątkowych tych osób nie stwierdzono 
nieprawidłowości . 
 
Ad. 15 porządku posiedzenia 

Kierownik Referatu Oświaty Pani Kamila Zarębska za pomocą prezentacji 
multimedialnej przedstawiła informację nt. stanu realizacji zadań oświatowych. Prezentacja 
stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 16 porządku posiedzenia 

Przewodniczący Lesiński poinformował, że Komisje Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska, Oświaty i Kultury oraz Finansowo – Gospodarcza odbyły wspólne 
posiedzenie, którego tematem były inwestycje na terenie gminy zrealizowane w latach 2010 
- 2014, oraz sprawy bieżące gminy.  

 
Ad. 17 porządku posiedzenia 
 Wójt Gminy za pomocą prezentacji multimedialnej przedstawił podsumowanie 
kadencji 2010-2014. Prezentacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 Przewodniczący Lesiński przedstawił zestawienie obecności radnych podczas 
posiedzeń komisji stałych Rady Gminy i Sesjach Rady Gminy w kadencji 2010 - 2014. 
Dokument  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 18 porządku posiedzenia 
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej: 
01.10.2014r. – spotkanie informacyjne dla członków LGD „Trakt Piastów”, podczas 
którego omawiano harmonogram tworzenia Lokalnej Strategii Rozwoju. Wójt 
poinformował, że czas na przygotowanie LSR został wydłużony, aby w połowie 2015r., 
kiedy dostępne będą środki na pokrycie kosztów tworzenia LSR, Stowarzyszenie mogło z 
nich skorzystać, 

 



10.10.2014r. – posiedzenie Zgromadzenia ZM GOAP. Wójt poinformował, że składka 
członkowska od gmin w 2015r. będzie podobnie jak w roku bieżącym zerowa, 
10.10.2014r. – obchody Dnia Edukacji Narodowej w Tulcach, 
10.10.2014r. – uroczystość otwarcia hali  firmy  BOSTIK Sp. z o. o. w Kleszczewie. Firma 
planuje w przyszłości dalszy rozwój poprzez m.in. budowę nowego oddziału produkującego 
chemię budowlaną – być może inwestycja zlokalizowania zostanie na terenie Gminy 
Kleszczewo, 
14.10.2014r. – Sesja Rady Powiatu Poznańskiego. Wójt poinformował, że jednym                    
z tematów posiedzenia były odpady w Komornikach, a bulwersujący jest fakt nie udzielenia 
głosu przez Przewodniczącego Rady Powiatu przedstawicielom Gminy Kleszczewo. Wójt 
dodał, że wystosował oświadczenie w związku z zaistniałą sytuacją, co wywołało dyskusję 
na temat prawidłowości funkcjonowania Rady Powiatu, gdzie zaprasza się przedstawicieli 
gmin po czym nie udziela im się głosu. Rada Powiatu uchwaliła przekazanie na usunięcie 
komornickich odpadów kwotę 1.200.000zł. 1.200.000 zł na to zadanie przeznaczył także 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska. 
16.10.2014r. – posiedzenie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
16.10.2014r. – spotkanie w Zarządzie Transportu Miejskiego, które dotyczyło karty PEKA. 
Uzgodniono, że na terenie Gminy Kleszczewo zostanie ona wprowadzona 1 stycznia 2015r., 
17.10.2014r. – gala finałowa konkursu „Gmina Fair Play” – certyfikat w imieniu Gminy 
Kleszczewo odebrała Pani Katarzyna Sznajder- Występska, 
21.10.2014r. – spotkanie w Ziminie dotyczące bezpieczeństwa dzieci, podczas którego 
rozdano kamizelki odblaskowe ufundowane przez Powiat Poznański, 
24.10.2014r. – podpisanie umowy na dostawę energii w ramach grupy zakupowej 
skupiającej 58 podmiotów w tym miasto Poznań, 
24.10.2014r. – Dzień Seniora, podczas którego gwiazdą wieczoru był Wojciech Gąsowski, 
27.10.2014r. – wspólne manewry OSP i PSP z udziałem dzieci i pracowników Zespołu 
Szkół w Tulcach, ukierunkowane na zweryfikowanie i opanowanie umiejętności 
zachowania się w ekstremalnych przypadkach, 
28.10.2014r. – debata społeczna „Decydujemy wspólnie” zorganizowana w Kórniku.               
W spotkaniu udział wzięli m. in. Komendant Wojewódzki Policji, Komendant Miejski 
Policji, Wojewoda Wielkopolski i Wicestarosta Poznański. Rozmowy, bardziej niż nad 
kwestiami bezpieczeństwa, skoncentrowane były wokół stanu i oznakowania dróg. Wójt 
dodał, że wola utworzenia rewiru dzielnicowych została utrzymana, z prawdopodobnym 
terminem realizacji styczeń lub kwiecień przyszłego roku. 
 
 W kwestii inwestycji Wójt poinformował, że zakończono budowę oświetlenia na             
ul. Wrzosowej w Tulcach, trwa modernizacja ulic w Nagradowicach i Tulcach, a do                
31 października br. przyjmowane są oferty do przetargu na budowę oświetlenia Gowarzewo 
– Tulce w rejonie skrzyżowania na Szewce. Ponadto na bieżąco wyrównywane są drogi 
gminne. 

Pan Wójt poinformował, że do 31 października br. przyjmowane są uwagi                         
do obowiązującego rozkładu jazdy. Wójt stwierdził, że zastrzeżeń jest sporo pomimo, że 
rozkład konstruowany był przez zatrudnionego w tym celu specjalistę i w oparciu o szerokie 
konsultacje społeczne. 
 
Ad. 19 porządku posiedzenia 
 Radna Wilczyk odczytała treść Stanowiska Starosty Poznańskiego z dnia                     
29 października 2014r. w sprawie współpracy w Wójtem Gminy Kleszczewo przy 

 



unieszkodliwianiu odpadów niebezpiecznych zlokalizowanych w miejscowości Komorniki. 
Powyższe Stanowisko radna otrzymała od radnej Powiatu Poznańskiego Pani Ewy 
Lesińskiej – stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu. 
 Wójt Gminy odnosząc się do treści przytoczonego pisma stwierdził, że Starosta 
Poznański nie doceniał niebezpieczeństwa wynikającego z wydanej przez siebie zgody na 
gromadzenie odpadów niebezpiecznych  w Komornikach, a podległa mu instytucja 
popełniła szereg błędów w toku całej sprawy. Wójt podkreślił, że okres ostatnich czterech 
lat był dla niego czasem niepokoju, a ostatnie dwa miesiące ogromnego stresu. Podczas gdy 
Starosta koncentrował się na kontaktach z mediami Wójt prowadził rozmowy w  
ministerstwach  oraz instytucjach szczebla centralnego i regionalnego  w celu uzyskania 
pomocy w sprawie odpadów. 

Również Przewodniczący Lesiński bezskutecznie zapraszał Starostę Poznańskiego na 
Sesję Rady Gminy. Starosta odwołał też planowane w Kleszczewie spotkanie dotyczące 
sportu, skutecznie unikając tym samym rozmowy z Wójtem i radnymi. Jedyną informacją 
jaką przekazało Starostwo to, że podjęte zostały starania o środki na unieszkodliwienie 
odpadów w Komornikach bez doprecyzowania rodzaju tych działań, ale przy jednoczesnym 
sugerowaniu gminie udziału finansowego w wywozie odpadów. Wójt przypomniał, że to 
jego usilne zabiegi doprowadziły do osobistej inspekcji terenu zagrożonego przez 
Wojewodę Wielkopolskiego oraz przedstawicieli RDOŚ, WIOŚ  i straży pożarnej.  

W kwestii próby zabrania głosu podczas Sesji Rady Powiatu Wójt stwierdził, że 
zgłaszając chęć wypowiedzi został z premedytacją przez Przewodniczącego Rady Powiatu 
zignorowany co świadczy o tym, że standardy obowiązujące na posiedzeniach Rady 
Powiatu pozostawiają wiele do życzenia. 

Pan Wójt uważa za bezpodstawne oskarżenia o braku chęci współpracy, gdyż to 
dzięki interwencji Wójta pierwotnie negatywna decyzja o uznaniu odpadów w 
Komornikach za „bombę ekologiczną” została zmieniona na decyzję pozytywną. Natomiast 
na twierdzenie Starosty o rzekomym braku podstaw do nieudzielenia pozwolenia na 
składowanie odpadów w Komornikach, Wójt podkreślił, że biorąc pod uwagę chociażby 
stan obiektu taka decyzja nigdy nie powinna była zostać wydana. Należało wówczas 
wszcząć procedurę zmierzającą do wydania decyzji środowiskowej, która byłaby 
poprzedzona raportem oddziaływania na środowisko nałożonym przez gminę, co dałoby 
władzom gminy tytuł do zaangażowania się w tą sprawę. Niewłaściwe podejście do tematu 
wyeliminowało Gminę Kleszczewo z jakiejkolwiek decyzyjności w sprawie składowania 
odpadów w komornickim magazynie. Wójt przypomniał, że wniosek Starosty dotyczący 
odpadów w Komornikach był składany do programu usuwania „bomb ekologicznych” 
dwukrotnie - za każdym razem został odrzucony bez żadnej reakcji ze strony Starostwa.  
Pomimo niezmiennego stanu prawnego nieruchomości, co do którego Starosta czyni gminie 
zarzuty, iż była to przeszkoda w uzyskaniu pozytywnego rozstrzygnięcia wniosku,  po 
przedstawieniu konkretnych argumentów przez Wójta decyzja w sprawie "bomby 
ekologicznej" z negatywnej została zmieniona na pozytywną.  

Pan Wójt podkreślił, że osobiście informował Powiat o zabiegach dotyczących 
objęcia Komornik programem usuwania „bomb ekologicznych”, a nie odwrotnie jak 
twierdzi Starosta. Dowodem na to są chociażby protokoły z posiedzeń wojewódzkiego 
sztabu kryzysowego. Starosta Poznański w wystosowanym piśmie niesłusznie twierdzi też, 
że „gmina jest jedynym władającym nieruchomością”, podczas gdy teren ten został 
przekazany w wieczyste użytkowanie Gminnej Spółdzielni, która następnie odsprzedała to 
prawo osobie fizycznej - nieruchomość ma tym samym właściciela, o czym Starosta był 
powiadomiony w maju br. W odniesieniu do propozycji współfinansowania wywozu 

 



odpadów przez Gminę Kleszczewo Wójt poinformował, że takowa padła, wcześniej jednak, 
bez uzgodnienia z Gminą, przedłożona została w Narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. Starostwo podważyło tym samym suwerenność gminy 
do dysponowania własnymi środkami. Nie przedstawiono Gminie jakiejkolwiek podstawy 
do angażowania swoich środków na wykonanie zadania będącego obowiązkiem Powiatu. 

Pan Wójt uważa, że istotę problemu stanowi fakt, iż decyzje o prowadzeniu                        
tak niebezpiecznej działalności podejmowane są poza terenem gminy i poza jej organami. 

 
Przewodniczący Lesiński odnosząc się do próby zabrania głosu przez Wójta Gminy 

podczas Sesji Rady Powiatu Poznańskiego dodał, że zgodnie z powszechnie 
obowiązującymi standardami Wójt Gminy wpisał się na listę obecności, którą następnie 
przekazano Przewodniczącemu Rady Powiatu Poznańskiego. Fakt ten zdecydowanie 
podważa wyjaśnienia Pana Burdajewicza jakoby Wójt nie zgłosił swojego uczestnictwa            
w Sesji. 

 
Radny Urbaniak zapytał czy Wójt Gminy zamierza pisemnie odnieść się                        

do Stanowiska Starosty? Radny obawia się, że konflikt personalny na linii Starosta – Wójt 
doprowadzi do sytuacji ograniczenia finansowania ze strony Starostwa. 

Wójt podkreślił, że jedynym odpowiedzialnym za problem odpadów w Komornikach 
jest Powiat Poznański, nie może być więc mowy o wycofaniu się Powiatu ze sfinansowania 
wywozu odpadów. Wójt dodał, że odczytane pismo oficjalnie do urzędu gminy dotąd nie 
wpłynęło, więc nie może być też na nie odpowiedzi. Wójt dodał, że w oświadczeniu które 
wystosował w związku z zajściem podczas Sesji Rady Powiatu Poznańskiego, sugeruje 
Powiatowi możliwości pozyskania dotacji, brak  reakcji ze strony Powiatu świadczy jednak 
o braku zainteresowania tą kwestią.  

 
Radna Wilczyk zapytała o zakres prac podjętych na drodze gminnej w Ziminie? 
Pan Wójt wyjaśnił, że przy okazji robót w Nagradowicach zaplanowano też prace              

na wspomnianej drodze, jednak wykonanie robót uzależnione jest od możliwości 
wykonawcy. 

 
Radny Rajchelt zapytał czy odwołany przez Starostwo Powiatowe wykład 

„Kreatywne podejście do sportu” odbędzie się w innym terminie? 
Pan Wójt poinformował, że wykład odbędzie się 8 listopada br. o godz. 17-tej                 

w ramach Kleszczewskich Zaduszek z Kulturą.  
 
Radna Wilczyk zapytała czy Gmina przewiduje nagrodę dla Grzegorza Urbańczyka? 
Pan Wójt stwierdził, że przy okazji nagradzania wybitnych sportowców z terenu 

gminy Pan Urbańczyk na pewno zostanie uwzględniony. 
 
Ad. 20 porządku posiedzenia 

W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
wszystkim za zaangażowanie i pracę w trakcie kończącej się kadencji samorządu i zamknął 
obrady sesji o godzinie 19:55.  
                                                                           Za zgodność z przebiegiem obrad 
Protokołowała:                                                    
Magdalena Rakszawska       Przewodniczący Rady Gminy 

   Henryk Lesiński 

 


